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Protokół Nr 22 

z obrad dwudziestej drugiej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytych w dniu 

31.08.2016r. 

 

 

Posiedzenie odbyło się w Sali Krajeńskiej Miejsko - Gminnego Ośrodka Kultury  

w Więcborku. 

Sesja trwała od godz. 13:30 – do godz. 15:35. 

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 14 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym / jedn.tekst Dz.U. Nr 

142 poz. 1591 z późn. zm. /. 

Radna nieobecna usprawiedliwiona – p. Marta Bączkowska. 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Wicestarosta Powiatu Sępoleńskiego    - Andrzej Marach 

5. Redaktor „Krajeńskich Zeszytów Historycznych”  - Leszek Skaza 

6. Redaktor „Wiadomości Krajeńskich”    - Robert Lida 

 

Obradom przewodniczyła p. Grażyna Witczak – Przewodnicząca Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie protokołów z XX i XXI sesji Rady Miejskiej w Więcborku. 

4. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

5. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę 

Więcbork nieruchomości stanowiącej własność Skarbu Państwa, wykonawca prawa 

własności – Agencja Nieruchomości Rolnych oddział terenowy w Bydgoszczy. 

8. Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonych  

w Więcborku przy ul. Szlaku Bursztynowego. 

9. Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości położonych  

w Wituni. 

10. Przyjęcie uchwały w sprawie sprzedaży w drodze bezprzetargowej części nieruchomości 

położonej w Więcborku przy ul. Gen. J. Hallera. 

11. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Więcbork na rok 2016. 
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12. Przyjecie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

14. Wolne wnioski i informacje. 

15. Zakończenie  
 

Do powyższego porządku obrad autopoprawką wniesiony został punkt dotyczący przyjęcia 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego Zakładu 

Gospodarki Komunalnej spółki z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Więcborku. 

Ujęty on został jako punkt trzynasty porządku obrad dalsze punkty przyjęły numerację kolejną. 

Przewodnicząca RM poprosiła o przegłosowanie porządku obrad po zmianach. 

Na sali 11 radnych 

Porządek przyjęto jednogłośnie 

Ad. 3 Przewodnicząca RM p. Grażyna Witczak poinformowała, że protokół z XX i XXI 

nadzwyczajnej sesji został napisany. Do dnia sesji nie wniesiono poprawek. Zapytała, czy 

ewentualnie ktoś z radnych w danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie zgłoszono, więc 

poddano protokoły pod głosowanie. 

 

Protokół z XX sesji RM – 24.06.2016r. 

Na sali 11 radnych 

Protokół przyjęto jednogłośnie 

Protokół z XXI nadzwyczajnej sesji RM – 15.07.2016r. 

Na sali 11 radnych 

Protokół przyjęto jednogłośnie 

Ad.4 Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

 

W przedmiotowym okresie Przewodnicząca RM pełniła cotygodniowy – wtorkowy dyżur  

w biurze Rady Miejskiej.   

 

Ponadto: 

 

25.06.2016r – Przewodnicząca RM uczestniczyła w części festynu sobótkowego łączącego się 

z obchodami 1050-lecia Chrztu Polski na plaży miejskiej. Wiceprzewodnicząca RM 

uczestniczyła w tym dniu w zjeździe absolwentów tzw. „Ekonomika”. 

15.07.2016 – udział w nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Więcborku. 

17.07.2016r. – udział w części inauguracji „Dni Więcborka” na targowisku miejskim,  

w „Biesiadzie Śląskiej” i „Jarmarku Krajeńskim”. 

24.07.2016r. – udział we Mszy św. odpustowej św. Jakuba we wsi Zabartowo w ramach 

obchodów 150-lecia istnienia kościoła w Zabartowie. Tego samego dnia Przewodnicząca RM 

uczestniczyła w koncercie p. Andrzeja Dobbera w Więcborku. 
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1.08.2016r. – złożenie kwiatów pod pomnikiem „Orła Białego” dla uczczenia 72 rocznicy 

wybuchu Powstania Warszawskiego. 

20.08.2016r. – udział w Pikniku Przyjaźni, imprezie organizowanej dla rodzin skupionych przy 

Ośrodku Pomocy Społecznej. Miejsce imprezy – stadion miejski. 

27.08.2016r. – udział w Dożynkach Gminnych w Zakrzewku. 

 

Ponadto w omawianym okresie Przewodnicząca RM na bieżąco monitorowała kwestię 

utworzenia grupy trzylatków w Przedszkolu Gminnym w Więcborku. Sprawa sfinalizowana 

została pomyślnie. 

 

W tej części skład Rady uzupełnili Radni Jan Antczak, Stanisław Piłka i Beata Kopta 

/obecnych 14 radnych/ 

 

 Ad. 5 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

24.06.2016r. – udział w podsumowaniu konkursu Laur Krajeński w Łobżenicy, laureatem jest 

Stowarzyszenie Inicjatyw Lokalnych Sypniewo. Tego samego dnia Burmistrz wziął udział  

w wieczorze Św. Jana zorganizowanym w sołectwie Jeleniu przez  KGW Jeleń 

25.06.2016r. - udział w obchodach 70-lecia Ekonomika (CKZiU) w Więcborku. 

26.06.2016r. - udział w Krajeńskim Rajdzie Rowerowym – teren Gminy Więcbork, trasa  

Więcbork - Zakrzewska Osada– Więcbork. 

27-29.06.2016r.- URLOP WYPOCZYNKOWY 

30.06.2016r. – udział w posiedzeniu komisji mieszkaniowej. Ponadto w tym dniu Burmistrz 

spotkał się z projektantem  przygotowującym plan przebudowy sygnalizacji świetlnej na  

ul. Złotowskiej w Więcborku oraz rodzicami uczniów z Gimnazjum w Sypniewie.  

1.07.2016r.  - udział w postępowaniu konkursowym na stanowisko dyrektora Miejsko – 

Gminnej Biblioteki Publicznej w Więcborku /przesłuchanie kandydatów/. Tego samego dnia 

Burmistrz uczestniczył  

w  otwarciu hali widowiskowo – sportowej w Mroczy oraz Mistrzostwach Polski  

w Podnoszeniu Ciężarów. 

2.07.2016r. – udział w Festiwalu Piosenki Turystycznej dla Osób Niepełnosprawnych w lasku 

miejski w Więcborku i uroczystości obchodów 50 lecie pożycia małżeńskiego Państwa Danuty 

i Zbigniewa Engelgardt z Runowa Krajeńskiego. Ponadto tego dnia Burmistrz uczestniczył w 

zakończenie Ligi Powiatowej. 

3.07.2016r. – udział w Parafiadzie zorganizowanej przez sołectwo Sypniewo oraz 

Mistrzostwach Strefy Polski Północnej w Motocrossie (tor Plebanka). 

4.07.2016 – wyjazd do Sępólna Krajeńskiego celem podpisania aktu notarialnego /akt 

notarialny – nieruchomość przy ul. Spacerowej – kwota 85 861 brutto/. Tego samego dnia 

Burmistrz wziął udział w posiedzeniu komisji konkursowej dot. wyboru Dyrektora Miejsko-  

Gminnej Biblioteki Publicznej w Więcborku. Dyrektor wyłonionym w postępowaniu została p.  

Ludmiła Piekałkiewicz-Geruzel.  

5.07.2016r.  - spotkanie z Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej Panią Danutą 

Zawidzką w sprawie dotyczącej Gimnazjum w Sypniewie. 

6.07.2016r.- spotkanie z Dyrektor Zespołu Szkół w Sypniewie Panią Grażyną Jurgielską  

w obecności Dyrektor BOOS Pani Danuty Zawidzkiej. Sprawa dotyczyła skargi rodziców 

uczniów klasy gimnazjalnej. Tego samego dnia Burmistrz dokonał wizji lokalnej budynku 

świetlicy przy ZS w Sypniewie wraz z Radnymi RM w Więcborku. 

10.07.2016r. – udział imprezie promującej lokalnych twórców „Rodzima Pasja” – Plac JP II. 

12.07.2016r. – udział w spotkaniu z rodzicami dzieci z Zespołu Szkół w Sypniewie – strony 

przeciwnej. 
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13.07.2016r. - podpisanie umowy z firmą Skanska – przebudowa drogi Puszcza-Zabartowo 

(gabinet burmistrza). 

14.07.2017r. - spotkanie organizacyjne dot. Gminnych Dożynek w Zakrzewku (świetlica w 

Zakrzewku). 

15.07.2016r. - udział w obchodach Święta Policji (Centrum Kultury i Sztuki w Sępólnie 

Krajeńskim). Ponadto tego dnia Burmistrz uczestniczył w spotkaniu KGW Lubcza i KGW 

Witrogoszcz (świetlica w Lubczy) oraz posiedzeniu Komisji Rolnictwa /…/ Rady Miejskiej  

w Więcborku i nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Więcborku. 

16.07.2016r. – udział w I mini Turnieju Sołectw w Zbożu, zorganizowanym przez 

stowarzyszenie „Ze Zbożem za Pan Brat” i balu Króla Kurkowego Bractwa Strzeleckiego  

w Więcborku (Pałac Sypniewo). 

17.07.2016r. - udział  w III Grand Prix Powiatu Sępoleńskiego w siatkówce plażowej  

o Puchar Burmistrza Więcborka (plaża miejska w Więcborku), Turnieju Sołectw w Sypniewie 

i IV Jarmarku Krajeńskim (targowisko W-k). 

18.07.2016r. - spotkanie z p. Bartoszem Nowowiejskim właścicielem Firmy SBN  

w Runowie Krajeńskim, dotyczącym współpracy przy utwardzeniu drogi (SBN). 

19.07.2016r.  - spotkanie z rodzicami z Gimnazjum w Sypniewie (gabinet burmistrza) oraz 

udział w pikniku owocowo-warzywny zorganizowanym przez Agencję Rynku Rolnego, Urząd 

Miejski w Więcborku i Miejsko-Gminny Ośrodek Kultury w Więcborku(plac JP II). 

20.07.2016r.  - spotkanie z Wojewodą Kuj.-Pom. p. Mikołajem Bogdanowiczem – rozmowa 

dot. m.in. przekazania prawa własności ul. Dworcowej oraz ewentualnie działki i budynku 

dworca PKP w Więcborku. Ponadto udział w Turniej Ośrodków Wczasowych (teren 

wypożyczalni kajaków  przy plaży miejskiej w W-ku). 

21.07.2016r. – wyjazd do Sępólna Krajeńskiego celem podpisania 4 aktów notarialnych.  

24.07.2016r – udział we mszy św. odpustowej z okazji 150-lecia Kościoła w Zabartowie oraz 

koncercie p. Andrzeja Dobbera (plac JP II). 

27.07.2016r.  - podpisanie umowy dot. przygotowania partnerskiego wniosku Gmin Powiatu 

Sępoleńskiego oraz Starostwa Powiatowego dot. projektu na działanie 10.2.2 kształcenie 

ogólne w ramach RPO Woj. Kuj.-Pom. (gabinet burmistrza). 

29 lipca – 16 sierpnia URLOP WYPOCZYNKOWY 

15.08.2016r. - udział w 367 maratonie Ryszarda Kałaczyńskiego w Witunii (zwycięzca 

maratonu p. Radzikowski Andrzej 2:54:13; ultramaratończyk w 2014 3 miejsca  

w Spartatlonie 246km, mistrz Polski w 2013 w biegu dobowym). 

17.08.2016r. - spotkanie z prezesem Spółdzielni Mieszkaniowej Nad Orlą  (gabinet burmistrza) 

oraz udział w uroczystości pogrzebowej Pani Joanny Starzeckiej (matki członka Komisji 

Mieszkaniowej pana Romana Starzeckiego). Ponadto tego dnia Burmistrz spotkał się z 

Przewodniczącym Rady Rodziców SP Sypniewo (gabinet burmistrza). 

18.08.2016r. - odbiór drogi relacji Lubcza – Borzyszkowo (wraz z p. Starostą, v-ce Starostą 

oraz dyr. Zarządu Drogowego w Sępólnie Krajeńskim). 

20.08.2016r – udział w Pikniku Przyjaźni – organizowanym przez Miejsko-Gminny Ośrodek 

Pomocy Społecznej oraz Stowarzyszenie Aktywnych Społecznie dla rodzin skupionych przy 

Ośrodku  (stadion miejski w W-ku) oraz w Turnieju Strzeleckim KBS o Pierścień  

Św. Katarzyny (strzelnica w Więcborku) 

21.08.2016r. - udział sołeckich dożynki w Borzyszkowie (świetlica Borzyszkowo)  

i koncercie orkiestr dętych (plac JP II). 

22.08.2016r.  - udział w pogrzebie zmarłego Pana Czesława Wendy - ojca Radnego Pana 

Andrzeja Wendy (Sypniewo). 

26.08.2016r.- spotkanie z nauczycielami ZS w Sypniewie (ZS Sypniewo) 

27.08.2016r.- udział w Gminnych Dożynkach - Zakrzewek 2016. Zastępca Burmistrza 

Więcborka p. Jacek Masztakowski wziął udział w 70 leciu Koła Pszczelarzy w Więcborku 

28.08.2016r.  - udział w Mistrzostwach Polski w Motocrossie (tor Plebanka) (TVP INFO) 
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29.08.2016r. -  udział w posiedzeniu Komisji Rolnictwa /…/ Rady Miejskiej w Więcborku 

(salka narad UM). 

30.08.2016r. -  spotkanie z absolwentami Gimnazjum w Sypniewie (salka narad UM) oraz 

wyjazd do Sępólna Krajeńskiego celem podpisania 2 aktów notarialnych w Sępólnie Kraj  

i udział w posiedzeniu Komisji Budżetu /…/ Rady Miejskiej w Więcborku (salka narad). 

31.08.2016r. - spotkanie z przedstawicielem firmy In-Ventus, która jest właścicielem dwóch 

elektrowni wiatrowych znajdujących się na terenie gminy Więcbork. Z Firmą tą Gmina jest  

w sporze na płaszczyźnie formy i sposobu naliczania podatku od nieruchomości. Spółka 

dochodzi, czy jako Spółka Komandytowa winna mieć naliczany podatek od wartości 

księgowej, czy od wartości komandytowej. Kwestia toczy się wokół dwóch zgoła odmiennych 

interpretacji co do przedmiotu sprawy. Na tym etapie sprawa nie jest jeszcze rozstrzygnięta 

zatem w perspektywie na pewno spotkań w tym temacie będzie więcej.  

Z dniem 1 stycznia wchodzi nowa ustawa, która precyzuje, że budowlą jest również turbina, co 

w znaczący sposób zmienia  naliczanie podatku od elektrowni wiatrowych.  

 

19.08.2016r. w Więcborku gościło Letnie studio radia PIK z Bydgoszczy – wydarzenie to 

wykorzystane zostało jako forma promocji gminy Więcbork. 

 

Informacje Burmistrza Więcborka dotyczące sytuacji w Zespole Szkół w Sypniewie: 

 30 czerwca.2016r. – pierwsze spotkanie z rodzicami uczniów Gimnazjum w Sypniewie, na 

którym zgłosili oni swoje uwagi dotyczące postępowania, zachowania p. Dyrektor 

Jurgielskiej. 

 5 lipca 2016r. -  spotkanie z Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej p. Danutą 

Zawidzką informujące o sprawie. W trakcie Dyrektor zapoznana została z dokumentacją. 

 6 lipca 2016r. – spotkanie z Dyrektor ZS w Sypniewie p. Grażyną Jurgielską, na którym 

przedstawiono jej zarzuty sformułowane przez rodziców. Spotkanie było protokołowane 

przez Dyrektor BOOS. W trakcie rozmowy p. Jurgielska otrzymała jasną i czytelną 

informację ze strony Burmistrza, że sytuacje opisane przez rodziców są przez niego nie do 

zaakceptowania i nie będą tolerowane. 

 12 lipca 2016r. – kolejne spotkanie z rodzicami uczniów Gimnazjum w Sypniewie. Tym 

razem byli to rodzice, którzy twierdzą, że sytuacje stanowiące zarzuty wobec Dyrektor nie 

miały miejsca. 

 19 lipca 2016r. – drugie spotkanie z rodzicami uczniów Gimnazjum w Sypniewie, którzy 

pojawili się 30 czerwca. Tego dnia rodzice uzyskali pełną informację, co zrobiono  

w sprawie, która została zgłoszona do Burmistrza /rozmowa z Dyrektor Jurgelską, stały 

kontakt z Rzecznikiem Praw Dziecka i Kuratorium Oświaty/. Poinformowano również 

rodziców, ze pod koniec czerwca zostaną zorganizowane spotkania zarówno  

z nauczycielami ZS w Sypniewie, jak również z rodzicami uczniów ZS w Sypniewie i to 

spotkanie z rodzicami dziś o godz. 17:00 się odbędzie. 

Burmistrz Więcborka podkreślił, że powyższe informację świadczą o tym, że temat nie został 

odłożony, a terminy spotkań nie są przypadkowe z uwagi na czas urlopowy. Czas spotkań został 

określony w ten sposób, by nie kolidował on z planami wyjazdowymi związanymi z wakacjami 

osób zainteresowanych tj. rodziców i nauczycieli. Sprawa jest  

w toku, żadne rozstrzygnięcia nie zapadły, niemniej o jej wyniku radni zostaną poinformowani 

Przewodnicząca RM zapytała, czy można powiedzieć procentowo o jakim zmniejszeniu 

mowa z tytułu wpływu podatku od nieruchomości w przypadku elektrowni wiatrowych,  

w stosunku do tego co było wcześniej. 
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Burmistrz Więcborka stwierdził, że co do tego nie ma pewności. Cała sprawa rozbija się  

o kwestię interpretacji, czy spółka komandytowa, która prowadzi nieco inną formę 

rachunkowości, powinna naliczać podatek od wartości księgowej, czy od wartości rynkowej. 

Wniosek o indywidualną interpretację dotyczy tego, by wartość ta został określona na 

podstawie wartości rynkowej. Jeżeli ktoś składa wniosek o tego typu interpretację, to ma na 

uwadze obniżenie wysokości podatku. Według posiadanych informacji może się to zakończyć 

spadkiem wysokości podatku o około 50%. 

Przewodnicząca RM stwierdziła, że jest to dla niej smutna acz satysfakcjonująca informacja. 

Smutna, gdyż pamięta, jak w poprzedniej kadencji w kwestii wiatraków ścierała się  

z radnymi. Dobrodziejstwo ustawy, której nie przewidywano wówczas ale brano pod uwagę, 

jest takie, że wprowadza ona zakaz budownictwa mieszkaniowego w promieniu 

dziesięciokrotności wysokości tych wiatraków tj. 1350m. Na mapie wygląda to przerażająco. 

Cała Witunia jest wyłączona, miasto Więcbork od strony Wituni po stadion miejski  

i Łopiennik. Do tego słyszymy, że wpływ z podatków będzie co najmniej 50% niższy. Cyt.: 

„czapki z głów przed tymi, którzy byli za fermami wiatrowymi i dziękujmy temu 

anonimowemu ornitologowi, który wtedy przysłał tą ekspertyzę, że wara dwadzieścia 

wiatraków w Pęperzynie” – koniec cytatu. Co zaś do nowych wiatraków, to według jej 

obliczeń zakaz obejmie połowę Runowa Krajeńskiego. Zaznaczyła, że mówi o tym, by 

przestrzec radnych przed zbyt pochopnym podejmowaniem decyzji cyt.: „bo ktoś coś 

obiecuje”- Koniec cytatu. Jedna ustawa wszystko zmienia i cierpi na tym wiele osób. 

Chciałaby aby od tej pory bardzo rozsądnie podchodzić do tego typu decyzji. 

Radny Jan Antczak stwierdził, że nie zgadza się z przedmówczynią, gdyż kiedy budowane 

były wiatraki ustawa była zupełnie inna. Teraz ustawa się zmieniła ale za dwa lata może być 

zupełnie inna. Zdaniem radnego to co jest, to jest, a pan Burmistrz na pewno sobie poradzi i te 

pieniądze, co musi dostać dostanie – innej opcji nie ma. Poza tym z czegoś Gmina musi 

pieniądze brać. 

Co się już zadziało, to się zadziało. Obawiam się jednej rzeczy, że w momencie kiedy zostaną 

podniesione podatki, to nie skończy się tym, że Gmina będzie miała większy dochód, tylko 

spółka się zwinie i my zostaniemy z ręką w nocniku i ci rolnicy, u których te wiatraki stoją. 

Powiedziałam o tym głównie żeby przestrzec przed kolejnymi nieroztropnymi decyzjami, Nie 

zakładałam, że będzie taka ustawa. Mówiłam wówczas jakie są przepisy w innych krajach, 

dlaczego są takie przepisy i wtedy nikt nie brał tego pod uwagę. Zobaczycie Państwo tą mapę, 

ja nie wiem, czy te kilkadziesiąt tysięcy wpływu podatku od wiatraków, czy nawet te dwieście 

pięćdziesiąt, które było wcześniej uratuje nam podatki, które dostalibyśmy  

z zagospodarowania tych wszystkich działek w Wituni. Tam powstały potężne osiedla i od tego 

momentu nie powstanie już nic. Krzyczano, że Park jest „be” bo nie pozwala budować się 

wokół stawów, udało się to pokonać i ci którzy nie wykorzystali dosłownie tego momentu w 

historii, znowu nie mogą się budować, bo są w strefie buforowej wiatraków. Mnie tylko chodzi 

o przewidywanie naszych pewnych decyzji. Jakie będą decyzje zewnętrzne na to wpływu nie 

mamy – mówiła Przewodnicząca RM. 

Trzeba podkreślić, że jest to problem ogólnokrajowy – stwierdził p. Michał Bąk Kierownik 

Referatu Inwestycji /…/ UM Więcbork. 

Oczywiście, że tak, ja nie beż kozery podałam ten przykład. Nam się wydawało, że jeżeli 

powstanie ferma wiatrowa Gmina będzie mlekiem i miodem płynąca i co byśmy sobie  

w tym momencie zrobili? Stryczek? Taka jest moja opinia – mówiła Przewodnicząca RM. 
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Ad. 6 Interpelacje i zapytania radnych. 

 

1. Radny Stanisław Piłka w imieniu Rady Sołeckiej sołectwa Zgniłka zwrócił się z prośbą o 

zabezpieczenie w budżecie Gminy Więcbork na 2017 rok środków finansowych na zakup 

świetlicy wiejskiej, która służyłaby mieszkańcom wsi Zgniłka m.in. na spotkania 

organizacyjne, integracyjne, zebrania sołeckie i imprezy okolicznościowe np. Dzień 

Dziecka itp. na zakup tego przedsięwzięcia. Na ten cel sołectwo przeznacza kwotę 5.000,00 

zł ze swojego funduszu sołeckiego na rok 2017, a o sfinansowanie pozostałej potrzebnej 

kwoty Rada zwraca się do Burmistrza Więcborka. 

 Radny zwrócił się też z prośbą o interwencję w Zarządzie Dróg Powiatowych  

w sprawie uprzątnięcia krzaków, wyciętych przy drodze powiatowej relacji Borzyszkowo 

– Czarmuń. 

2. Radny Ryszard Kałaczyński podziękował Burmistrzowi za organizację jego 

rocznicowego biegu. Zawodnicy byli zadowoleni z nagród i otoczki organizacyjnej. 

Uważał, że na przyszłość należałoby pomyśleć nad ściągnięciem większej ilości 

uczestników biegu oraz gości z zewnątrz ubolewał, że nie było gości  

z zewnątrz tj. np. z Urzędu Marszałkowskiego. Stowarzyszenie, które organizowało bieg 

robiło to po raz pierwszy, wierzy że kolejne przedsięwzięcia uda się im zrobić z większym 

rozmachem dla promocji gminy Więcbork. 

 Radny ubolewał nad faktem dublowania się imprez : Mistrzostw Polski w Motocross, 

Dożynek Gminnych i 70 lecie Koła Pszczelarzy. 

 Wskazał też na możliwość wystawiania w Bibliotece Gminnej prac magisterskich 

dotyczących tematyki związanej z gminą i jej mieszkańcami. Podał przy tym, że jedna z 

ostatnich prac została napisana również o jego osobie.  

3. Radna Beata Lida wnioskowała o podjęcie tematu umieszczenia lampy solarnej na terenie 

wsi Pęperzyn. O tej kwestii mowa była już wcześniej. Pisemną prośbę składał  

w tej sprawie sołtys Stanisław Schwartz. 

 Radna podziękowała Zarządowi Dróg Wojewódzkich i p. Eckert za bieżące wykaszanie 

traw na poboczach sołectwa Pęperzyn i łatanie ubytków w drogach. 

4. Radny Stanisław Posieczek pytał o termin rozpoczęcia przebudowy chodnika  

w Sypniewie oraz, czy aktualny jest zamiar wycinki czterech drzew rosnących naprzeciwko 

posesji p. Wołowca w Sypniewie /teren „GS”/. 

 Radny mówił także o fatalny stanie nawierzchni drogi wiodącej w kierunku Dorotowa /do 

torowiska/, który zagraża bezpieczeństwu jazdy i kierowców samochodów  

i rowerzystów. Dopytywał kto jest właścicielem tejże drogi.  

5. Radny Andrzej Wenda zapytał, kiedy nastąpi dokończenie prac przy utwardzaniu 

nawierzchni na Osiedlu Łopiennik przy ul. Wągrowskiego. 

6. Radna Grażyna Witczak w imieniu mieszkańca Runowa Krajeńskiego wniosła  

o odpowiednie oznakowanie drogi utwardzanej polbrukiem, jako wyłączonej z ruchu.  

Radny Jan Antczak pełniący jednocześnie funkcję sołtysa sołectwa Runowo Krajeńskiej 

odnosząc się do ostatniej interpelacji podał, że droga jest na pewno oznakowana. Jedna część 

drogi jest już otwarta, druga cześć do jutra będzie też jeszcze otwarta. Niemniej znak 

informujący o pracach i zamknięciu drogi był zawsze postawiony.  

Przewodnicząca RM podała, że wierzy, w zapewnienia sołtysa, jednakże przekazuje to, co 

przekazał jej jeden z mieszkańców dziś. Nie wie kiedy on zastał taki nie inny stan rzeczy. 

Przyjmuje jednak, że sprawa jest załatwiona. 

Przewodnicząca RM zarządziła pięciominutową przerwę w obradach. 
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Po przerwie obrady wznowiono. 

Ad.7 - 10 Projekty uchwał dotyczące gospodarowania mieniem Gminy Więcbork przedstawił 

Kierownik Referatu UM p. Michał Bąk. 

a) w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie przez Gminę Więcbork nieruchomości 

stanowiącej własność Skarbu Państwa, wykonawca prawa własności – Agencja 

Nieruchomości Rolnych oddział terenowy w Bydgoszczy. 

 

Nieodpłatnie przejęcie dotyczy nieruchomości wchodzącej w skład Zasobu Własności Rolnej 

Skarbu Państwa oznaczonej numerem geodezyjnym 111 obręb Więcbork 3 o powierzchni 

0.3821 ha. Nieruchomość o której mowa służy zaspokajaniu potrzeb wspólnoty Gminy 

Więcbork określonej w art. 7 ust. 1 pkt. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990r.  

o samorządzie gminnym w zakresie dróg gminnych. Zgodnie z art. 24 ust. 5 c ustawy z 19 

października 1991r. o gospodarowaniu nieruchomościami rolnymi Skarbu Państwa (Dz. U. 

2015 poz. 1014) nieruchomości wchodzące w skład Zasobu Agencja może, w drodze umowy, 

nieodpłatnie przekazać na własność jednostce samorządu terytorialnego - na cele związane  

z inwestycjami infrastrukturalnymi służącymi wykonywaniu zadań własnych. Nieruchomość 

oznaczona numerem geodezyjnym 111 obręb Więcbork 3 stanowi drogę gminną – część  

ul. Brzozowej – nr drogi 020704C. Do tej pory droga ta była remontowana i konserwowana 

przez Gminę Więcbork ale nie była ona własnością Gminy. 

 

Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna. 

 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych. 

 

Na sali 14 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

b) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonych  

w Więcborku przy ul. Szlaku Bursztynowego. 

 

 

Projekt dotyczy działek: oznaczonej numerem geodezyjnym 688 położonej w Więcborku obręb 

Więcbork 1 o powierzchni 0.0750 ha; oznaczonej numerem geodezyjnym 689 położonej w 

Więcborku obręb Więcbork 1 o powierzchni 0.0755 ha; oznaczonej numerem geodezyjnym 

490/2 położonej w Więcborku obręb Więcbork 1 o powierzchni 0.0583 ha. 

Zgodnie z obowiązującym miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego terenu, 

położonego między ulicami Gdańską i I Armii Wojska Polskiego oraz północną granicą miasta 

Więcbork zatwierdzonym uchwałą nr IX/74/2007 Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 

28.06.2007 r. (Dz. Urz. Woj. Kuj.-Pom. z 2007r., Nr 113, poz. 1704) powyższe działki położone 

są w obszarze oznaczonym symbolem 27 MN,U – tereny zabudowy mieszkaniowej 

jednorodzinnej i usług nieuciążliwych. Wpływ ze sprzedaży przyczyni się do realizacji 

dochodów budżetu gminy z tytułu sprzedaży majątku komunalnego. Z uwagi na złożone 

wnioski w sprawie nabycia prawa własności do przedmiotowych działek zasadne jest podjęcie 

uchwały umożliwiającej sprzedaż. Wnioski złożone zostały przez osoby fizyczne : p. Borlik 

Suchorączka oraz p. Borzyszkowskiej z Osiedla BoWiD zainteresowane kupnem ww. działek. 

Gmina Więcbork jest już w posiadaniu wyceny działek: z numerem geodezyjnym 688 – kwota 

21.370,00 zł brutto + VAT; z numerem geodezyjnym 689 – kwota 22.030,00 zł + VAT; z 

numerem geodezyjnym 490/2 – kwota 14.250,00 zł + VAT. 
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Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna. 

 

Pytań nie wniesiono 

 

Na sali 14 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 

c) w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości położonych  

w Wituni. 

 

 

Przeznacza się do zamiany nieruchomość niezabudowaną położoną w Wituni obręb Witunia 

oznaczoną numerem ewidencyjnym 181/5 o powierzchni 0.0128 ha, stanowiącą własność 

Gminy Więcbork na nieruchomość niezabudowaną położoną w Wituni obręb Witunia 

oznaczoną numerem ewidencyjnym 181/7 o powierzchni 0.0052 ha stanowiącą własność osoby 

fizycznej. Działka numer ewidencyjny 181/7 Witunia obręb Witunia stanowi grunt na 

poszerzenie drogi gminnej - ulicy Truskawkowej w Wituni, zatem poszerzenie jej i przejęcie 

jest uzasadnione. Strony ustaliły, że z uwagi na małą powierzchnie działki, z której odłączono 

część gruntu z przeznaczeniem na drogę, Gmina Więcbork w zamian wyznaczy nieruchomość 

zamienną bezpośrednio sąsiadującą. Sprawa omawiana była w trakcie wizji lokalnej jaka 

przeprowadzała swego czasu Komisja Rolnictwa /…/, a przedmiotowa uchwała jest 

konsekwencją działań podjętych po ustaleniach, jakie na niej zapadły. 

 

 

Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Władysław Rembelski zauważył, że w przypadku zamienianych działek jest duża 

różnica w powierzchni Pytał czy należy przyjąć, że transakcja nastąpi z dopłatą? 

 

Pan Bąk potwierdził, że w tym przypadku będzie dopłata. Gmina jest już po rozmowie  

z drugą stroną p. Krasickim, który został poinformowany o tym, że po wycenie będzie dopłata. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję.  

 

Na sali 14 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 

 

d) w sprawie sprzedaży w drodze bezprzetargowej części nieruchomości położonej  

w Więcborku przy ul. Gen. J. Hallera. 

 

Zgodnie w art. 37 ust. 2 pkt 6 zbycie nieruchomości w drodze bezprzetargowej może nastąpić 

jeżeli przedmiotem zbycia jest nieruchomość niezbędna do poprawienia warunków 
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zagospodarowania nieruchomości przyległej. Przedmiotem zbycia może być zarówno 

nieruchomość, jak i część nieruchomości. W przepisie tym chodzi zarówno o nieruchomość 

gruntową, budynkową i lokalową. Przedmiotowa uchwała umożliwia nabycie pomieszczeń 

przyległych do lokalu nr 1 przy ul. Gen. J. Hallera 7, co w znacznym stopniu polepszy 

funkcjonalność całego lokalu. Warto również zaznaczyć, że Gminie Więcbork jako 

właścicielowi nieruchomości przysługuje w stosunku do lokali niewyodrębnionych prawo 

wyłącznej własności. Zatem tylko Gminie przysługuje prawo do wyodrębnienia nowych lokali 

i ona decyduje o kształcie wyodrębnionych lokali. Art. 70 ust. 2 ustawy o gospodarce 

nieruchomościami umożliwia rozłożenie na raty ceny nieruchomości sprzedawanej, na czas nie 

dłuższy niż 10 lat. Wierzytelność jednostki samorządu terytorialnego w stosunku do nabywcy 

z tego tytułu podlega zabezpieczeniu przez ustanowienie hipoteki. Cena sprzedaży w 

przedmiotowym przypadku ma zostać rozłożona na trzy raty. Szczegóły rozliczenia zostaną 

spisane w protokole uzgodnień. Wpływ ze sprzedaży przyczyni się do realizacji dochodów 

budżetu gminy z tytułu sprzedaży majątku komunalnego. Koszt zakupu wyceniony został przez 

rzeczoznawcę na kwotę 64.000,00 zł. 

 

Opinia Komisji Rolnictwa /…/ - pozytywna. 

 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Na sali 14 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 

Ad. 11-13 Projekty uchwał finansowych Gminy Więcbork omówiła Skarbnik Gminy  

p. Alina Kruk. 

  

a) w sprawie zmian w budżecie Gminy Więcbork na rok 2016. 

 

Zmiany dotyczyły: 

 

1. Na postawie pisma Ministra Finansów z dnia 27 czerwca 2016 r. znak: 

ST5.4750.341.2016.4g zwiększa się plan finansowy o 12.000,00 zł w części oświatowej 

subwencji ogólnej. Kwota subwencji została przeznaczona na zakup pomocy dydaktycznych 

dla szkół realizujących zadania wymagające stosowania specjalnej organizacji nauki i metod 

pracy dla dzieci. 

2. Zmian w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.56.2016/26 z dnia 22 sierpnia 2016 

r. zwiększającego plan dotacji w rozdz. 85213 (§2010) o kwotę 8.998,00 zł  

z przeznaczeniem na opłacenie składki na ubezpieczenie zdrowotne (wydatki §4130) za 

osoby pobierające niektóre świadczenia rodzinne i zasiłki dla opiekunów na podstawie 

ustawy o świadczeniach opieki zdrowotnej finansowanych ze środków publicznych.   

3. Zmian w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko – Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.56.2016/26 z dnia 22 sierpnia 2016 

r. zwiększającego plan dotacji w rozdz. 75011 (§2010) o kwotę 1.809,00 zł w związku  

z rozliczeniem dotacji na zadania z zakresu spraw obywatelskich na podstawie ilości spraw 

wykonanych w I półroczu 2016 r. Po stronie wydatków zwiększa się plan finansowy  

w §4010.   

4. Zwiększenia planu dochodów dokonano w następujących rozdziałach: 

 70005§0550 o kwotę 1.400,00 zł (wpływy z opłat z tytułu użytkowania wieczystego), 
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 75618§0460 o kwotę 2.835,00 zł (wpływy z opłaty eksploatacyjnej), 

 75621§0020 o kwotę 20.000,00 zł (wpływy z podatku dochodowego od osób prawnych), 

 75814§0920 o kwotę 9.000,00 zł (wpływy z odsetek bankowych), 

 85212§2360 o kwotę 1.100,00 zł (dochody JST związane z realizacją zadań z zakresu 

administracji rządowej, 

 90001§0830 o kwotę 1.000,00 zł (wpływ środków finansowych z tytułu świadczonej dla 

ZGK Sp. z o.o. usługi przesyłu ścieków i wody), 

 90019§0690 o kwotę 7.200,00 zł (wpływy z opłaty za gospodarcze korzystanie ze 

środowiska). 

Powodem zmian jest wykonanie w/w dochodów na poziomie umożliwiającym zwiększenie 

planu finansowego.  

5. Zwiększenia planu finansowego w rozdz. 75023§0690 o kwotę 10.000,00 zł dokonano  

w wyniku wykonania Postanowienia z dnia 12 kwietnia 2016 r. Sądu Rejonowego  

w Tucholi I Wydział Cywilny. (należna jest Gminie kwota wynikająca z wyrównania 

wartości lokali wyodrębnionych i udziałów z nimi związanych w nieruchomości na  

ul. Kościuszki w Więcborku – zniesienie współwłasności), 

6. Zwiększenia planu finansowego w rozdz. 75814§0960 o kwotę 6.900,00 zł dokonano  

w związku z otrzymaniem darowizn na organizację koncertu Andrzeja Dobbera w ramach 

tegorocznych „Dni Więcborka”. Gmina otrzymała od: 

- Nadleśnictwa Runowo Kraj. kwotę 1.000,00 zł, 

- Benona Słupikowskiego kwotę 100,00 zł, 

- Krzysztofa Matuszewskiego kwotę 200,00 zł, 

- ZPH B. K. Szcześniak kwotę 500,00 zł, 

- Restauracji ‘Pomorzanka”  W. Szyk, J. Śliwiński kwotę 200,00 zł, 

- Teresy Dropińskiej kwotę 100,00 zł, 

- PHSR „Agroma” kwotę 100,00 zł, 

- Benedykta Mieszczaka kwotę 3.000,00 zł, 

- SBN Runowo Sp. z o.o. kwotę 1.000,00 zł, 

- Nadleśnictwa Bydgoszcz kwotę 500,00 zł, 

- PHU Adam Nowacki kwotę 100,00 zł, 

- A.D.H.W. Serwis Andrzej Młodzik kwotę 100,00 zł.  

Po stronie wydatków plan został zwiększony o kwotę wpłaconych darowizn w rozdz. 

75075§4300. 

7. Zwiększenia planu finansowego w rozdz. 80101§0970 o kwotę 15.000,00 zł dokonano  

w związku z otrzymaniem odszkodowania od ubezpieczyciela przez Szkolę Podstawową  

w Więcborku za szkody powstałe w kompleksie boisk „Orlik”. Kwota odszkodowania 

zwiększy po stronie wydatków plan finansowy szkoły w zakresie zakupu usług 

remontowych (80101§4270). 
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8. Zwiększenia planu finansowego w rozdz. 92695§0830 dokonano z uwagi na wpływ 

dochodów z tytułu świadczonych usług wynajęcia sprzętu wodnego w okresie letnim. Po 

stronie wydatków kwota ta zwiększy plan finansowy na zakup usług związanych  

z utrzymaniem obiektów sportowo-turystycznych. 

9. Zmniejszenie planu dochodów w rozdz. 60016§6257 o kwotę 244.650,00 zł wynika  

z faktu, iż rozliczenie zadania pn.: „Przebudowa drogi gminnej nr 020217C, relacji: 

Czarmuń – Puszcza – Zabartowo” nastąpi zgodnie z umową w następnym roku. 

10. W rozdz. 01010§6010 w planie wydatków wprowadza się nowe zadanie polegające na 

zwiększeniu udziałów w spółce komunalnej ZGK Sp. z o.o. w Więcborku o kwotę 

212.000,00 zł celem wykonania zadania pn.: „Budowa sieci wodociągowej  

w miejscowości Pęperzyn  (3,70 km) oraz na Os. Piastowskim w Więcborku (1,20 km)”,   

11. W rozdz. 60014§6300 zmniejszony został o 77.000,00 zł plan wydatków dotyczący dotacji 

na pomoc finansową dla Starostwa Powiatowego w Sępólnie Kraj. na wykonanie zadania 

polegającego na przebudowie drogi powiatowej nr 1125C relacji Sypniewo – Borzyszkowo. 

Zmiany wynikają z rozstrzygnięcia przetargu na wyłonienie wykonawcy  

i uzyskanie niższej kwoty za jaką to zadanie zostanie zrealizowane. 

12. W rozdz. 60016 dokonano zwiększenia planu wydatków bieżących w:  

 § 4210 o kwotę 40.000,00 zł z przeznaczeniem na zakup materiałów drogowych do 

poprawy przejezdności, na zakup oznakowania drogowego na ul. Strzeleckiej, 

Rybackiej i Ogrodowej                 w Więcborku, na bieżące utrzymanie taboru drogowego,  

 §4300 o kwotę 10.000,00 zł z przeznaczeniem na sfinansowanie usług transportu 

materiałów drogowych, wałowania dróg oraz wykonania dokumentacji organizacji 

ruchu w Więcborku przy         ul. Strzeleckiej, 

 §4270 o kwotę 10.000,00 zł z przeznaczeniem na sfinansowanie naprawy przepustów  

i remonty kanalizacji deszczowej w Runowie Kraj. i w Sypniewie,  

13. W rozdz.60016§6057 i §6059 dokonano zmniejszenia planu wydatków o łączną kwotę 

93.852,00 zł              w zadaniu inwestycyjnym pn.: „Przebudowa drogi gminnej nr 020217C, 

relacji: Czarmuń – Puszcza – Zabartowo” z uwagi na rozstrzygnięcie przetargu na 

wyłonienie wykonawcy i uzyskanie niższej kwoty za jaką to zadanie zostanie zrealizowane, 

14. W rozdziale 70005§6050 zwiększony został plan wydatków w przedsięwzięciu pn.: 

„Przebudowa i zmiana sposobu użytkowania budynku przedszkola na budynek mieszkalny 

wielorodzinny w Runowie Krajeńskim” o kwotę 150.000,00 zł. Zmiana planu zapewni 

przeprowadzenie  postępowania przetargowego na część robót branży budowlanej, 

sanitarnej (nowe przyłącze wody) oraz zapewnienie nadzoru inwestorskiego. 

15. W rozdz. 75023§4300 zwiększa się plan wydatków o kwotę 14.800,00 zł  

z przeznaczeniem na zakup usług doradztwa podatkowego w związku z koniecznością 

wprowadzenia przez Gminę oraz jej jednostki budżetowe konsolidacji rozliczeń w zakresie 

podatku VAT. 

16. W rozdz. 75095§6050 wprowadza się do planu wydatków nowe zadanie inwestycyjne pn.: 

„Przebudowa, rozbudowa oraz zmiana sposobu użytkowania budynku gospodarczego na 

świetlicę dziennego pobytu oraz pomieszczenia socjalne wraz z budową parkingu”. Wartość 

zadania w br. na wynieść 90.000,00 zł                   i w ramach tych środków ma być 

opracowana dokumentacja techniczna.  

17. W rozdziale 75414 dokonano zmian w planie wydatków pomiędzy §4210, §4260 oraz §4300 

o łączną kwotę 3.000,00 zł celem zakupu usługi montażu syreny elektronicznej 

umożliwiającej prawidłową realizację zadania alarmowania ludności na terenie miasta. 

18. W rozdz. 75702§8110 dokonano zmniejszenia planu wydatków na obsługę długu o kwotę 

170.000,00 zł. Utrzymujące się niskie stopy procentowe umożliwiły wypracowanie 

oszczędności w tym paragrafie. 
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19. W rozdz. 80101§6050 zmniejszony został plan wydatków o kwotę 45.000,00 zł w zadaniu 

inwestycyjnym pn.: „Przebudowa i rozbudowa budynku świetlicy przy Zespole Szkół  

w Sypniewie”. Zmiany wynikają          z rozstrzygnięcia przetargu na wyłonienie wykonawcy 

i uzyskanie niższej kwoty za jaką to zadanie zostało zrealizowane. 

20. W rozdz. 80101§6060 zmniejszony został plan wydatków o kwotę 66.655,00 zł na 

zrealizowane przedsięwzięcie pn.: „Zakup używanego autobusu na potrzeby dowozu 

uczniów do szkół Gminy Więcbork - obwód Zespołu Szkół w Sypniewie”. Zmiany wynikają 

z rozstrzygnięcia przetargu na wyłonienie wykonawcy i uzyskanie niższej kwoty za jaką to 

zadanie zostało wykonane. 

21. W rozdz. 80110§6050 zwiększa się plan finansowy wydatków na realizację zadania pn.: 

„Przebudowa            i rozbudowa sali gimnastycznej w Gimnazjum w Więcborku” o kwotę 

40.000,00 zł. W br. zaplanowane jest wykonanie dokumentacji projektowej. Proponowana 

zmiana umożliwi realizację zadania. Ostateczny plan odpowiada cenie przedmiotowej 

dokumentacji.     

22. W rozdz. 85154 zwiększony został plan finansowy wydatków w §4010, §4110 i §4120  

o łączną kwotę 29.600,00 zł. Są to niewykorzystane w 2015 r. środki uzyskane z wydanych 

zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych. Środki przeznacza się na realizację gminnego 

programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych (działalność świetlicy 

środowiskowej „Uśmiech”). 

23. W rozdz. 85215§3110 zmniejszony został plan finansowy wydatków o kwotę 225.488,00 zł. 

Liczba osób uprawnionych do otrzymywania dodatku mieszkaniowego jest w tym roku 

mniejsza zatem i wartość wypłaconych świadczeń jest niższa. 

24. W rozdz. 85415§3260 zmniejszony został plan finansowy wydatków o kwotę 80.000,00 zł. 

Liczba osób uprawnionych do otrzymywania pomocy materialnej jest w tym roku mniejsza 

zatem i wartość wypłaconych środków jest niższa. 

25. W rozdz. 90001§6050 wprowadza się zmianę w planie wydatków polegającą na rezygnacji 

z wykonania        w br. zadania inwestycyjnego pn.: „Budowa kanalizacji sanitarnej wraz  

z przyłączami na ul. 28 stycznia oraz części ul Wyzwolenia w Więcborku”. Realizacja 

zadania została przesunięta na 2017 rok.  

26. W rozdz. 90004 pomiędzy §4170 i §4300 dokonuje się zmiany w planie wydatków na kwotę 

4.000,00 zł celem sfinansowania zakupu usług koszenia terenów zielonych  

w gminie.  

27. W rozdz. 90015§6050 dokonuje się zmian planu finansowego wydatków w następujących 

zadaniach inwestycyjnych: 

 „Budowa oświetlenia ulicznego na Osiedlu Piastowski w Więcborku” zwiększa się plan  

o kwotę 100.000,00zł. W ramach tego zdania zostanie wybudowane kolejne ostatnie 18 pkt 

świetlnych  wraz z linią kablową ziemną (787m)  na Os. Piastowskim. Zakończy to 

całkowicie zadanie dotyczące budowy oświetlenia na tym osiedlu, 

 „Budowa oświetlenia ulicznego na terenie Gminy Więcbork” zwiększa się plan o kwotę 

66.200,00 zł.          W ramach tych środków zakupione i zamontowane zostaną 2 lampy 

uliczne solarne w Borzyszkowie             i Zabartowie oraz sfinansowana zostanie budowa 

punktów świetlnych i punktów świetlnych na istniejących słupach energetycznych  

a terenie Gminy Więcbork  

 „Budowa oświetlenia ulicznego w ciągu ulicy Gdańskiej w Więcborku” zmniejsza się plan 

o kwotę 25.000,00 zł, z uwagi na niższy niż zakładano koszt realizacji zadania.  

28. W rozdz. 92109§4210 zwiększa się plan wydatków o kwotę 7.500,00 zł celem sfinansowania 

remontu instalacji c.o. nadmuchowej w świetlicy wiejskiej w Zabartowie. Istniejące kanały 

powodują zbyt dużą stratę ciepła i niedogrzanie pomieszczeń świetlicowych. 

29. W rozdz. 92109§6050 wprowadza się do planu finansowego wydatków nowe zadanie 

inwestycyjne pn.: „Przebudowa budynku WDK w Sypniewie wraz z budową infrastruktury 
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towarzyszącej (opracowanie dokumentacji technicznej). Wartość zadania wynosi 70.000,00 

zł. 

30. W rozdz. 92695§6050 wprowadza się do planu finansowego wydatków nowe zadanie 

inwestycyjne pn.: „Budowa mola przy promenadzie na Jeziorze Więcborskim wraz  

z infrastrukturą towarzyszącą (opracowanie dokumentacji technicznej). Wartość zadania 

wynosi 50.000,00 zł. 

 

Opinia Komisji Budżetu i Finansów – pozytywna. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Władysław Rembelski  prosił o podanie zakresu prac modernizacyjnych, które 

miałyby być wykonane na sali gimnastycznej Gimnazjum w Więcborku. 

 

Burmistrz Więcborka podał, że jeżeli chodzi o zakres przebudowy/modernizacji, to ma on 

obejmować rozbudowę o dodatkowe pomieszczenia gospodarcze, socjalne itp. Dodatkowo 

chciałoby wygospodarować miejsce pod trybuny- miejsca dla kibiców po to, by można było 

obiekt udostępniać organizacjom i stowarzyszeniom dla zorganizowania większych imprez 

sportowych. W tym roku takie zainteresowanie było chociażby na potrzeby Turnieju Małego 

Mistrza w Karate , który ostatecznie w porozumieniu z Powiatem udało się zorganizować na 

sali gimnastycznej Liceum Ogólnokształcącego w Więcborku. Modernizacja miałaby także 

rozwiązać problem ogrzewania Szkoły, który radnym znany jest od wielu lat, w tym 

rozdzielenie ogrzewania szkoły od ogrzewania sali gimnastycznej, tak, by mogło ono 

funkcjonować niezależnie w razie organizowania imprez sportowych w czasie kiedy szkoła nie 

pracuje /weekendy, dni wolne od nauki szkolnej/. Zatem przy okazji tej inwestycji taka 

dokumentacja również miałaby zostać opracowana. 

 

 

Przewodnicząca RM zapytała, czy za wydatkowaną kwotę zakupiony autobus szkolny spełnia 

wymagane normy techniczne. 

 

Burmistrz Więcborka odpowiedział, że sprawą zakupu autobusu zajmowała się Dyrektor 

BOOS i ufa w to, że dokonała zakupu sprzętu, który pozwoli bezpiecznie wozić dzieci  

i młodzież szkolną z obwodu sypniewskiego.  

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

 

Na sali 14 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 

b) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

 

 

Zmiany WPF w 2016 r. dokonano z uwagi na wprowadzone zmiany w planie dochodów  

i wydatków budżetu Gminy. Natomiast w 2017 r. do załącznika przedsięwzięć dodano 

następujące zadania:  

1. Budowa kanalizacji sanitarnej wraz z przyłączami na ul. 28 stycznia i części  

ul. Wyzwolenia w Więcborku, 
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2. Budowa kanalizacji sanitarnej wraz z przyłączami we wsi Runowo Krajeńskie wraz  

z modernizacją stacji uzdatniania wody, 

3. Termomodernizacja budynku Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku. 

Założono, iż powyższe zadania realizowane mają być z udziałem środków unijnych, stąd po 

stronie dochodów majątkowych ujęto wysokość pomocy. Dodatkowo, w 2017 r. nastąpić ma 

rozliczenie zadania realizowanego w br. z udziałem środków unijnych pn.: „Przebudowa drogi 

gminnej nr 020217C, relacji: Czarmuń – Puszcza – Zabartowo”. W załączniku przedsięwzięć 

usunięto ponadto limity kwotowe na zadanie pn.: „Budowa oświetlenia na Os. Piastowskim w 

Więcborku” na lata 2017-2018 z uwagi na fakt, iż zostanie ono zrealizowane w tym roku. 

Opinia Komisji Budżetu i Finansów – pozytywna. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Kazimierz Wilczyński stwierdził, że rozpoczęcie budowa kanalizacji przy ulicy 

28 stycznia w Więcborku ciągnie się już dosyć długi czas. Pytał, czy w związku z tym nie 

wygaśnie uzyskane pozwolenie na budowę. 

 

Burmistrz Więcborka zapewnił, że nie podjęto by żadnych działań, które skutkowałyby utratą 

pozwolenia na budowę. Będzie ono ważne, więc zarówno radny, jak i zainteresowane osoby 

mogą być o to spokojne. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

 

Na sali 14 radnych 

 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

c) w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego Zakładu Gospodarki 

Komunalnej spółki z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Więcborku 

 

Ten projekt uchwały był wypadkową zaproponowanych Radnym zmian w budżecie gminy 

Więcbork, gdzie w rozdziale 01010 jest propozycja zwiększenia planu o 212.000,00 zł. Za tą 

kwotę Gmina chciałaby objąć w ZGK 212 udziałów po 1.000,00 zł każdy z przeznaczeniem 

tych środków na budowę wodociągu w Pęperzynie oraz na Osiedlu Piastowskim  

w Więcborku.  

 

Opinia Komisji Budżetu i Finansów – pozytywna. 

 

Uwag nie wniesiono 

 

Na sali 14 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 

Ad. 20 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Więcborka  

p. Waldemar Kuszewski. 
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/Odp. na interp. radnego S. Piłka/ 

 Wniosek złożony przez radnego w imieniu Rady sołeckiej sołectwa Zgniłka przyjęty zostaje 

jako wniosek/propozycję do przyszłorocznego budżetu. 

 Według informacji przekazanej przez Wicestarosty, krzaki pozostałe po wycince na 

poboczu wskazanej drogi usunięte zostaną do końca bieżącego tygodnia. 

/Odp. na interp. radnego R. Kałaczyńskiego/ 

 Kwestia dublowania się imprez była wielokrotnie wywoływana i omawiana. Mówiono 

wówczas, ze poczynione zostaną wszelkie kroki, aby do takich sytuacji nie dochodziło. 

Niestety nie do końca wszystkie terminy są zależne od Gminy. Jeżeli tylko można czynione 

są starania, aby imprezy odbywały się w różnych terminach. Termin Mistrzostw Polski w 

Motocross ustalone zostały dużo wcześniej, dożynki zależą przede wszystkim od sołtysa i 

rady sołeckiej, gdyż należy pamiętać o tym, iż  tego typu przedsięwzięcia realizowane są 

przez mieszkańców. Zatem oprócz ustaleń terminu z Burmistrzem  

i Dyrektor MGOK sołtys uzgadnia termin z mieszkańcami żeby mieć pewność, że ci mu 

przy tej organizacji pomogą. Natomiast termin obchodów 70—lecia Koła Pszczelarzy 

został ustalony całkowicie poza Gminą i jedyne, co pozostało to przyjąć do wiadomości, że 

taka impreza będzie miała miejsce. Oczywiście cały czas będzie się ustalać terminy tak, by 

podobne sytuacje nie miały miejsca ale nie na wszystko Gmina ma wpływ. 

 W miejsko-Gminnej Bibliotece Publicznej w Więcborku są prace magisterskie 

mieszkańców ale to czy one się tam znajdą zależy li tylko od woli ich autorów. Jeżeli 

autorka pracy, o której mowa chce aby jej praca znalazła się w Bibliotece, jako 

ogólnodostępna musi oczywiście złożyć odpowiednie oświadczenie dotyczące praw 

autorskich, udostępniania tej pracy itp. Gminna Bibliotek jest jak najbardziej otwarta na 

takie działanie.  

 

/Odp. na interp. radnej B. Lidy/ 

 Punkt świetlny przy boisku w Pęperzynie ENEA wyceniła na kilkanaście tysięcy złotych. 

Natomiast nie wyklucza się możliwości postawienia tam lampy solarnej aczkolwiek należy 

przeanalizować kwestię położenia, ponieważ lampa tego rodzaju musi mieć zapewnione 

odpowiednie nasłonecznienie. Ten aspekt też warunkuje sensowność  

i efektywność urządzenia. 

 

/Odp. na interp. radnego S. Posieczka/  

 W dniu jutrzejszym uruchomiona zostaje druga ekipa do kładzenia polbruku i zostanie ona 

skierowana do prac na terenie wsi Sypniewo. 

 Decyzja na wycinkę drzew jest. Gmina ma jeszcze trochę czasu na dokonanie tego zabiegu 

i będzie robić wszystko, ażeby ta decyzja nie wygasła. Problem polega na tym, ze jest to 

własność Zarządu Dróg Wojewódzkich i ZDW podjął decyzję, że tego typu wycinki będą 

wykonywane przez jedną firmę wyłonioną w drodze przetargu. Niestety jest już koniec 

sierpnia, a przetarg ten nadal nie został ogłoszony. Ustalenia i założenia są takie, ze drzewa 

zostaną wycięte przez firmę wskazana przez Gminę Więcbork  

w porozumieniu z ZDW. 

 Droga w Dorotowie koło p. Ziarnik w części został utwardzona przez Gminę Więcbork. 

Część tej drogi należy również do Nadleśnictwa Złotów, zatem należy zweryfikować  

o których dziurach jest mowa. Jeżeli będą to ubytki leżące na części gminnej oczywiście 
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ona się zajmie ich naprawą, jeżeli nie Gmina zwróci się do Nadleśnictwa z prośbą   

o interwencję.  

/Odp. na interp. radnego A. Wendy/ 

 Prace polbrukowe na osiedlu Łopiennik zostaną wznowione po wykonaniu odwodnienia. 

Przetarg na te prace wygrał ZGK Więcbork i jeżeli ten zakończy swój zakres robót, Gmina  

zacznie utwardzać nawierzchnię. Odwodnienie pochłonie więcej środków niż zakładano ale 

należy zrobić je dobrze, aby nie powracać do tematu. Prace przewidziane są na ten rok i 

jeżeli pogoda pozwoli będą wykonywane. 

/Odp. na interp. radnej Witczak/- odpowiedzi udzielił Sołtys Runowa Krajeńskiego  

p. Jan Antczak przy punkt. 6 niniejszego protokołu. 

Ad.21 Wolne wnioski i informacje. 

W tej części spotkania Burmistrz Więcborka zaprosił radnych na spotkanie, które odbędzie 

się w poniedziałek12 września o godz. 16:00 w salce narad Urzędu Miejskiego. Burmistrz 

chciałby spotkać się radnymi i przedyskutować kwestię dotyczącą budowy biogazowi na 

terenie gminy Więcbork. Z tego, co wie Spółka złożyła wniosek o pozwolenie na budowę.  

Na tym obrady zakończono. 

Przewodnicząca RM słowami „zamykam obrady dwudziestej drugiej sesji Rady Miejskiej  

w Więcborku”, zamknęła obrady. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 

w Więcborku 

 

/-/ mgr Grażyna Witczak 

 


